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Journalistförbundet har tagit del av förslagen i promemorian ”Tillsyn över och ingripanden 

mot advokatverksamhet vid tillämpning av penningtvättsregelverket”. Enligt förslaget ska 

advokatbolagen ställas under Sveriges advokatsamfunds tillsyn i fråga om regelverk för 

penningtvätt och finansiering av terrorism. Advokatsamfundets styrelse eller disciplinnämnd 

ges möjlighet att genomföra undersökning på plats hos en advokatbyrå eller ett 

advokatbolag, enligt den nya lagen om tillsyn och ingripanden mot advokatverksamhet i 

vissa fall. Vissa åtgärder såsom sanktionsavgifter ska beslutas av länsstyrelsen men i övrigt 

innebär förslaget att ansvaret för att tillse att reglerna om penningtvätt och finansiering av 

terrorism efterlevs överlämnas åt Advokatsamfundet.  

Journalistförbundet har förståelse för att viss tillsyn av advokatverksamhet 

behöver skötas av Advokatsamfundet på det sätt som idag redan görs enligt 8 kapitlet 

rättegångsbalken. Journalister omfattas precis som advokater av tystnadsplikt och tilltron till 

att tystnadsplikten respekteras av alla instanser i samhället är för journalister såväl som för 

advokater avgörande för förtroendet.  

Att tillsynsansvar överlämnas till ett privat subjekt innebär dock vissa negativa 

konsekvenser. En sådan konsekvens är att insynen begränsas. Trots att Advokatsamfundet har 

åtagit sig viss förvaltningsrättslig verksamhet omfattas inte denna verksamhet av 



offentlighetsprincipen. Detta är en problematik som inte nämns i promemorian. Möjligheten 

till insyn i ärenden som rör penningtvätt och finansiering av terrorism är av stort värde 

eftersom det är frågor av stort allmänintresse. Det är därför förvånande att bristen på insyn 

inte har utretts. Mot denna bakgrund kan Journalistförbundet inte tillstyrka förslaget.  
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